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smo preostalo vrijeme mog studiranja provele 
zajedno s doc. dr. sc. Zoranom Vrbancem pri-
kupljajući uzorke s terena i pišući znanstvene 
radove, od kojih su neki objavljeni u vrhunskim 
stranim časopisima. 

Nakon diplome mentorica mi je predloži-
la rad u kliničkim ispitivanjima o kojima u tom 
trenutku nisam znala apsolutno ništa, ali od-
lučila sam prihvatiti ideju i odradila probni rok 
u Clinres farmaciji. Uskoro će biti dvije godine 
otkako sam službeno zaposlena kao motrite-
ljica kliničkih ispitivanja, odnosno CRA (Clinical 
Research Associate). Posao CRA dinamičan je i 
objedinjuje uredski posao te rad na terenu u ra-
znim zdravstvenim ustanovama. Sastoji se od 
mnogo administracije kako bi se dokumentirali 
svi segmenti ispitivanja koji u konačnici dovode 
do stavljanja lijeka na tržište. Sam posao uklju-
čuje najprije dobivanje odobrenja za provedbu 
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na Veterinarskom fakultetu 2018. na Klini-
ci za kirurgiju, ortopediju i oftalmologiju te Za-
vodu za rendgenologiju, ultrazvučnu dijagno-
stiku i fizikalnu terapiju. Iako rođena u Zagrebu, 
odmalena sam se bavila jahanjem i dane provo-
dila na raznim rančevima i konjičkim klubovima 
po cijeloj Hrvatskoj, što je konačno i utjecalo na 
moju odluku da upišem veterinu. Ubrzo nakon 
upisa fakulteta dane i noći počela sam provo-
diti volontirajući u konjičkoj sekciji na Klinici 
za kirurgiju pod mentorstvom doc. dr. sc. Nike 
Brkljače Bottegaro. Uz volontiranje bila sam 
članica udruge Equus i VefSport s kojim sam 
šest godina odlazila na Humanijadu i upoznala 
brojne kolege i prijatelje s drugih biomedicin-
skih fakulteta. Tad sam imala priliku družiti se 
sa starijim kolegama koji su se nakon završet-
ka fakulteta odlučili zaposliti u farmaceutskoj 
industriji. Još prilično naivna, zaljubljena u kli-
nički rad s konjima i jako optimistična u vezi sa 
stanjem naše struke u Hrvatskoj, jedna od mojih 
izjava (na koju me kolege, naravno, često pod-
sjećaju) bila je: Pa nisam luda da se šest godina 
mučim na ovom faksu i onda da ne radim u stru-
ci. I eto mene šest godina poslije s diplomom u 
ruci i zaposlenom u Clinres farmaciji d.o.o. :) 

No da se vratim na početak... Na četvrtoj go-
dini studija dobila sam priliku otići na praksu u 
Irsku, na kliniku isključivo za konje. Smještena 
u centru galopskog sporta Irske te okružena 
svjetski poznatim uzgajivačnicama, imala sam 
priliku učiti od vrhunskih veterinara, i u kirurškoj 
sali i na terenu. Nakon povratka u Hrvatsku, su-
očena s iznimno lošom situacijom u konjičkom 
svijetu i sportu, shvatila sam da je ispred mene 
velika odluka. Konačno, život u inozemstvu da 
budem ono zbog čega sam upisala veterinu nije 
mi bila prihvatljiva opcija. Mentorica me od po-
četka podržavala u svim mojim odlukama. Vrlo 
je brzo shvatila da mi leži znanstveni smjer te 
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ispitivanja od Središnjeg etičkog povjerenstva 
i Ministarstva zdravstva, zatim dogovaranja o 
provedbi ispitivanja s institucijama i doktorima 
te na kraju praćenje ispitivanja. Medicinsko je 
znanje nužno zbog potrebe razumijevanja po-
vijesti bolesti pacijenata i djelovanja lijekova, 
uvida u bezbrojne laboratorijske nalaze i po-
tvrđivanja sigurnosti ispitivanog lijeka. U svrhu 
edukacije redovito se organiziraju razni sastan-
ci i usavršavanja kako bismo bili u toku s novim 
procedurama ispitivanja lijeka i radom prema 
dobroj kliničkoj praksi. Svako novo kliničko ispi-
tivanje novi je izazov koji zahtijeva nova učenja 
o indikaciji, planu ispitivanja i upoznavanju ljudi 
širom svijeta koji su stručnjaci u tom polju. 

Iako sam zaposlena na puno radno vrijeme, 
ove sam godine odlučila upisati i doktorat iz Ve-
terinarskih znanosti kako bih ispunila svoju ve-
liku želju i zaokružila priču iz veterine i konjič-
kog svijeta u znanstvenom smislu. Uz nepre-

kidnu podršku mentorice, podršku dobivam i od 
Clinres farmacije koja iznimno cijeni edukaciju i 
napredovanje svojih zaposlenika što mi uvelike 
olakšava koordiniranje svih poslovnih obveza i 
obveza prema Veterinarskom fakultetu.

Za kraj, htjela bih poručiti studentima da 
radom u farmaceutskoj industriji vaš trud, stu-
diranje i u konačnici diploma nisu bili uzaludni. 
Usvojeno medicinsko znanje na veterini do-
statno je za konkurenciju ostalim medicinskim 
strukama, a priroda naše struke omogućuje 
nam sposobnost prilagodbe u svim situacijama 
i okolnostima. :) Na kraju dana svi mi imamo isti 
cilj – doći do novih spoznaja koje će pomoći u 
liječenju i ljudi i životinja. 

Karla Klobučar, dr. med. vet.

Lijep pozdrav, drage kolegice i kolege. Moje je 
ime Saša Srnec i u sljedećih nekoliko redova 

predstavit ću vam svoje putovanje kroz školo-
vanje. Od prvih školskih dana u meni je prevla-
davala ljubav i zanimanje za biologiju i kemiju. 
Velik utjecaj na to, osim nekih osobnih motiva, 
imali su i učitelji te profesori koji su znali prepo-
znati i dalje razvijati tu moju ljubav. Pa ako bih 
ikoga trebao kriviti za svoj put, to su oni. Ujed-
no, želim im i zahvaliti jer, da išta mogu mijenja-
ti na tom putu, vrlo vjerojatno ne bih promijenio 
ništa... drastično. (U nekim bih se situacijama 
na faksu vjerojatno malo više potrudio, no to 
je dio studiranja.) Nakon završene gimnazije u 
Čakovcu prijavio sam se za prijemni ispit na me-
dicini, agronomiji i veterini. Igrom slučaja, prvi 
je prijemni bio na agronomiji. Ostala dva bila su 
u približno isto vrijeme, koliko me sjećanje slu-
ži, pa sam s prijateljem iz srednje škole, danas 
vrhunski kolega veterinar, Tomislav Dolar, dr. 
med. vet. otišao na veterinu. I upao.
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